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0 τέως πρωθυπουργός, από το Λονδίνο όπου βρίσκεται, προέβαλε ενστάσεις επί της διαδικασίας 
για την εκλογή προέδρου στο κόμμα, οι οποίες -έστω και συγκυριακά- «ένωσαν» τους βασικούς διεκδικητές 

της ηγεσίας, που απάντησαν ότι ακολουθούνται όλες οι προβλεπόμενες από το καταστατικό διαδικασίες

«Τορπίλη» Σημίτη στ
ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΤΟΥ ΣΕ ΜΙΑ ΚΡΙΣΙΜΗ ΚΑΙ ΙΔΙΑΙΤΕΡΑ ΚΡΙΣΙΜΗ ΚΑΜΠΗ ΤΩΝ ΕΣΩΚΟΜΜΑ

Πολιτική

Ε ρωτήματα, πονοκεφάλους και προβληματισμούς 
δημιουργεί στο ΠΑΣΟΚ η ξαφνική παρέμβαση, από 
το Λονδίνο, του τ. πρωθυπουργού Κώστα Σημίτη, 

ο οποίος προέβαλε ισχυρές ενστάσεις για τη διαδικασία 
που ακολουθείται για την εκλογή προέδρου του ΠΑΣΟΚ. 
Η παρέμβαση του Κ. Σημίτη, ο οποίος απέφυγε να πα- 
ρευρεθεί στην πρόσφατη συνεδρίαση του Πολιτικού Συμ
βουλίου του ΠΑΣΟΚ, έρχεται σε μια κρίσιμη και ιδιαίτερα 
φορτισμένη καμπή των εσωκομματικών διαδικασιών και 
παραμονές της Εθνικής Συνδιάσκεψης, αμφισβητώντας 
ουσιαστικά την όλη διαδικασία για εκλογή προέδρου του 
Κινήματος από τα μέλη και τους φίλους, χαρακτηρίζο- 
ντάς την μάλιστα ως «μη αποδεκτή».
Πολλά στελέχη αναρωτιόνταν πού «το πάει τελικά ο κ.

Σημίτης» και σημείωναν ότι τους φαίνεται παράξενο να 
αμφισβητεί τώρα ο τ. πρωθυπουργός μια διαδικασία 
την οποία και ο ίδιος ενέκρινε στο Συνέδριο του 2004. 
Αίσθηση, πάντως, προκάλεσαν και οι επισημάνσεις του 
Απόστολου Κακλαμάνη στη Βουλή περί σεναρίων που 
διακινούνται εντός και εκτός Ελλάδας για 
«ασθενέστατο πολιτικό σύστημα» αλλά και ενδεχόμενο 
διασπάσεων στα δύο μεγάλα κόμματα.
Στο μεταξύ, η παρέμβαση του Κ. Σημίτη, έστω και 
συγκυριακά, ένωσε, τρόπον τινά, τους βασικούς 
διεκδικητές της ηγεσίας του ΠΑΣΟΚ, που απάντησαν 
ότι ακολουθούνται όλες οι προβλεπόμενες από το 
καταστατικό διαδικασίες.
Οι επισημάνσεις του τ. πρωθυπουργού προκάλεσαν

την αντίδραση των συνεργατών του Γ. Παπανδρέου 
αλλά και του ίδιου του Ευάγγ. Βενιζέλου. Αμφότερες οι 
πλευρές θύμισαν ότι αυτή η διαδικασία έχει γίνει 
ομόφωνα αποδεκτή από το Συνέδριο του ΠΑΣΟΚ το 
2005 και απέρριψαν ευθέως τον προβληματισμό του 
πρώην πρωθυπουργού.
«Κανένα σχόλιο», έλεγαν συνεργάτες του προέδρου 
του ΠΑΣΟΚ, που ωστόσο υπενθύμιζαν ότι το 2004 ήταν 
«παρών» ο κ. Σημίτης και πρόσθετον με νόημα: «Ο 
Γιώργος Παπανδρέου εξελέγη με αυτό τον τρόπο το 
2004. Μάλιστα, ήταν ένας από τους όρους που είχε 
θέσει.
Ο κ. Σημίτης, όχι μόνο δεν είχε αντιδράσει, θέτοντας 
θέμα διαδικασιών, τουναντίον ήταν ένας από αυτούς

Γ. ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ:

Δεν θα τους κάνουμε το χατίρι...
Από το Αγρίνιο χθες ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Γ ιώργος 

Παπανδρέου χρησιμοποίησε και πάλι σκληρή γλώσσα 
κατά μερίδας των MME τονίζοντας χαρακτηριστικά πως «όσοι 
μέχρι σήμερα προσπάθησαν να χειραγωγήσουν το ΠΑΣΟΚ, 
φαίνεται ότι τώρα στρέφουν τις ελπίδες τους στη διάλυσή 
του, γ ι’ αυτό και αναπαράγουν εικόνες που δεν είναι αντιπρο
σωπευτικές της πραγματικότητας, πληγώνουν όμως τους φί
λους μας και απαξιώνουν την πολιτική σημασία του διακυβεύ- 
ματος της 11ης Νοεμβρίου. Δεν θα τους κάνουμε το χατί
ρι...».
Διεμήνυσε πως η σύγκρουση στο ΠΑΣΟΚ δεν γίνεται για την 
επίλυση διαφορών του παρελθόντος και παραδέχθηκε ότι το

ΠΑΣΟΚ περνά «από μια δύσκολη 
φάση», που περιέγραψε ως 

«σύγκρουση με τον εαυτό 
μας», την οποία επιθυμεί 
και ο ελληνικός λαός,

> όπως είπε. «Εγώ δεν 
λέω ότι υπάρχουν διά
φορες παρατάξεις μέσα 
στο ΠΑΣΟΚ, είναι σύ
γκρουση με τις δικές μας 
κατεστημένες αντιλήψεις, 

που θέλουμε να αποβά
λουμε. Είναι μια δίκιά μας 

εσωτερική επανάσταση. Αυτή η 
σύγκρουση δεν είναι για να 

λύσουμε τους λογαρια
σμούς, του παρελθό

ντος, του άλφα ή του 
βήτα. Είναι για να 
βάλουμε τις βά
σεις για το αύριο, 
για το μέλλον. Να 
γίνουμε η ανατρε
πτική ριζοσπαστι
κή δύναμη που 
θέλει ο ελληνι
κός λαός», υπο
γράμμισε.

_______________________ Κατά της διαπλοκής

Άφησε και πάλι αιχμές κατά του κ. Βενιζέλου, τον οποίο πά
ντως δεν κατονόμασε, ενώ ανέβασε τους τόνους κατά της δια
πλοκής και μίλησε για ένα ΠΑΣΟΚ με καθαρό στίγμα.

«Βασική προϋπόθεση είναι η αυτονομία των πολιτικών, μα
κριά από εξαρτήσεις, μακριά από προσωπικές στρατηγικές, μα
κριά από εξωθεσμικές παρεμβάσεις», επισήμανε και τόνισε: 
«Δεν θα υποκύψουμε σε εξωθεσμικά κέντρα, δεν θα συμβιβα
στούμε μαζί τους». Επανέλαβε ότι το ΠΑΣΟΚ παραμένει «ενω
μένο και δυνατό», έτοιμο να υπερβεί την κρίση, αλλά με μια 
ενότητα πολιτική, που βασίζεται στην αλήθεια και την προοπτι
κή» και δεσμεύτηκε να επιστρέφει το ΠΑΣΟΚ ξανά στον ιδρυτι
κό μας δρόμο: «Θα είμαστε και πάλι το λαϊκό, κοινωνικό, ριζο
σπαστικό, πατριωτικό και προοδευτικό ΠΑΣΟΚ της Κεντροαρι
στεράς», είπε. Υποσχέθηκε ότι θα κάνει πράξη το ανοιχτό κόμ
μα και ζήτησε μια νέα ισχυρή εντολή, δεσμευτική για τον ίδιο 
και για ολόκληρη την ηγεσία του Κινήματος, «για να χτίσουμε 
και πάλι το ΠΑΣΟΚ της ρήξης και της νίκης», το οποίο «θα νική
σει τη Δεξιά, επειδή θα βρίσκεται σε ρήξη με κάθε είδους κατε
στημένο, σε ρήξη με τις πελατειακές αντιλήψεις, με τον καθε- 
στωτισμό, με προσωπικές πολιτικές που, δυστυχώς, κυριάρχη
σαν στο Κίνημά μας» όπως σημείωσε. Αναφερόμενος στο ρόλο 
των MME υπογράμμισε ότι θέλει την ελευθερία και υπερασπίζε
ται την ανεξαρτησία τους, ωστόσο εξέφρασε την απαίτηση «ο 
κάθε επιχειρηματίας ή το όποιο μέσο μαζικής ενημέρωσης να 
σέβεται και τη δική μας αυτονομία».

__________________________ «Κάνουν λάθος»

Ο κ. Παπανδρέου είπε, ακόμη, ότι στον εσωκομματικό διά
λογο «δεν έχουν θέση προσωπικές διχαστικές αντιλήψεις, φι
λοσοφίες και προσεγγίσεις», διαβεβαίωσε ότι ο ίδιος δεν είναι 
«οπαδός αποκλεισμών ή διαχωρισμών» και έστειλε μήνυμα 
προς όσους «επενδύουν και ονειρεύονται μελλοντικές ήττες 
για το ΠΑΣΟΚ» ότι «κάνουν λάθος». Υπογράμμισε πως «η ελλη
νική κοινωνία νιώθει ότι το ΠΑΣΟΚ είναι η ελπίδα της, αρκεί να 
συνέλθει, αρκεί να επιστρέφει στην πολιτική. Η έλλειψη καθα
ρότητας στην πολιτική μας γραμμή και στις θέσεις μας είναι 
αυτή που θα μειώσει την πολυσυλλεκτικότητά μας», ενώ τόνισε 
ότι θέλει και εγγυάται «το μεγάλο και δυνατό ΠΑΣΟΚ της νίκης 
και της ανατροπής»

ΕΥΑΓΓ. ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ:

Οι πολίτες να δια 
j τον καταλληλότε

Στο μεταξύ, από το Λασίθι ο Ε. Βενιζέλος 
υπογράμμισε πως «ο πρόεδρος του ΠΑ

ΣΟΚ πρέπει να προσθέτει στην παράταξη πολιτι
κά και εκλογικά. Δεν αρκεί να αναπαράγει τα ιστο
ρικά ποσοστά της ούτε είναι δυνατό να μειώνει τα 
ιστορικά ποσοστά της παράταξης». Τόνισε πως 
«αυτό που κρίνεται στις 11 του Νοέμβρη κατά βά
θος είναι το αποτέλεσμα των επόμενων βουλευπ- 
κών εκλογών», τις οποίες προσδιόρισε μάλιστα 

«πολύ κοντά» εκτιμώντας ότι «ο κ. 
Καραμανλής διαμορφώνει σκη

νικό άμεσων εκλογών, γιατί 
έχει ασταθή και κλυδωνιζό- 

μενη πλειοψηφία ιπη Βου
λή». Ο κ. Βενιζέλος αξιο
λόγησε ως «πολύ σημα
ντικό» το γεγονός ότι οι 
έρευνες της κοινής γνώ

μης τώρα, «για 
πρώτη
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Του Αλφόνσου Βιτάλη

ην εκλογή προέδρου
ΤΙΚΩΝ ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΩΝ, ΔΗΜΙΟΥΡΓΩΝΤΑΣ ΠΟΛΛΑ ΕΡΩΤΗΜΑΤΑ ΣΕ ΣΤΕΛΕΧΗ ΤΟΥ ΠΑΣΟΚ

που το ψήφισαν. Γιατί, άραγε, το θυμήθηκε τώρα;» Από 
την πλευρά του, ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του 
ΠΑΣΟΚ Χάρης Καστανίδης, πήγε ένα βήμα παρακάτω 
τον προβληματισμό, εκφράζοντας το φόβο μήπως 
κάποιοι «ετοιμάζουν έδαφος μιας άδικης 
αμφισβήτησης του αποτελέσματος».
Στο μεταξύ, από την Ιεράπετρα της Κρήτης ο 
Ευάγγελος Βενιζέλος, σχολιάζοντας τις επισημάνσεις 
του κ. Σημίτη, υπογράμμισε ότι «εφαρμόζουμε το 
καταστατικό μας, είμαστε υποχρεωμένοι να 
εφαρμόσουμε το ισχύον καταστατικό του ΠΑΣΟΚ, που 
ψηφίστηκε ομόφωνα στο Συνέδριο του 2005» και 
κάλεσε τα μέλη και τους φίλους του ΠΑΣΟΚ να 
προσέλθουν μαζικά την 11η Νοεμβρίου να ψηφίσουν

Οι επισημάνσεις του τ. πρωθυπουργού 
προκάλεσαν την αντίδραση των 

συνεργατών του Γ. Παπανδρέου αλλά 
και του ίδιου του Ευάγγ. Βενιζέλου, ενώ 

αμφότερες οι πλευρές θύμισαν ότι 
αυτή η διαδικασία έχει γίνει ομόφωνα 

αποδεκτή από το Συνέδριο του 
ΠΑΣΟΚ το 2005

για την εκλογή προέδρου. Πάντως, η πλευρά Βενιζέλου 
θεωρεί άκαιρη την παρέμβαση του κ. Σημίτη, 
δεδομένου ότι -όπως προκύπτει από τις 
δημοσκοπήσεις- ο υποψήφιος για την προεδρία του 
Κινήματος ευνοείται από την όσο το δυνατόν 
μεγαλύτερη προσέλευση ψηφοφόρων.
Και αυτό παρά το γεγονός ότι αρκετοί από τους 
υποστηρικτές του -και ο ίδιος ο κ. Βενιζέλος- εκτιμούν 
ότι πρέπει να αλλάξει το σχετικό εδάφιο του 
Καταστατικού.
Ο Χρίστος Βερελής τόνισε ότι η διαδικασία αυτή, που 
επελέγη το 2004, δημιουργεί προβλήματα και 
εξέφρασε την άποψη ότι μετά την εκλογή πρέπει να 
αλλάξει ο τρόπος εκλογής προέδρου.

λέξουν
ρο

φορά μετά από δέκα ολόκληρα χρόνια, δίνουν το 
ΠΑΣΟΚ μπροστά» εφόσον ο ίδιος εκλεγεί πρόε
δρος. «Οι πολίτες, με την ψυχή τους και το μυαλό 
τους, πρέπει να διαλέξουν τον καταλληλότερο». 
Αναφέρθηκε και στις δηλώσεις στελεχών εναντίον 
του. «Δεχόμαστε συνεχώς προκλήσεις, απαντούμε 
όμως σ ’ αυτές μόνο στο μέτρο που έχουν ηθικού 
χαρακτήρα μομφή, κανείς άνθρωπος δεν πρέπει 
να αφήνει ανυπεράσπιστη την αξιοπρέπειά του 
στον πιο παραμικρό υπαινιγμό», είπε και έτεινε χεί- 
ρα φιλίας προς όλα τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ, ακό
μη και προς όσους μιλούν «με απαξιωτικούς προ
σωπικούς χαρακτηρισμούς». «Συμμερίζομαι τη θλί
ψη και την οργή πολλές φορές των μελών μας, των 
φίλων μας, των οπαδών μας, όλων των πολιτών, 
διότι αυτά αφορούν και τους πολίτες που ανήκουν 
σε άλλους πολιτικούς χώρους, όταν βλέπουν συ
μπεριφορές οι οποίες δεν είναι πολιτικές, δεν εί
ναι ευπρεπείς, δεν συνοδεύονται από την εγγύη
ση ενός ήθους και ενός πολιτικού πολιτισμού. Θέ
λουμε να συζητούμε πολιτικά. Η παραπολπική ανπ- 
μετώπιση των θεμάτων αποπροσανατολίζει, συ
σκοτίζει τη δική μας προσπάθεια», είπε.

___________________Περί life style
Άσκησε έντονη κριτική στις αιτιάσεις που δέ

χεται από την πλευρά του κ. Παπανδρέου υπο
γραμμίζοντας: «Ουσιαστικά συζητούμε για ένα 
αντεστραμμένο χαμηλού επιπέδου life style. Εμένα 
δεν μου πηγαίνει η πολιτική του life style, μου πη
γαίνει η πολιτική της ουσίας, η ιδεολογική και αξια- 
κή πολιτική». Όταν ο δήμαρχος Ιεράπετρας του 
έκανε δώρο συμβολικά ένα... γυαλιστερό δαχτυ- 
λίδι, ο κ. Βενιζέλος απάντησε: «Με αυτό ζητάτε να 
συνάψουμε ένα μόνιμο δεσμό με την Κρήτη και 
όλη την Ελλάδα, έναν αρραβώνα, μια συμφωνία 
πολιτικής τιμής».

ΚΩΣΤΑΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ:

Ανάγκη ριζικής αλλαγής 
στο ΠΑΣΟΚ

Έντονη κριτική προς τους κ.κ. Παπανδρέου και Βενιζέλο άσκησε 
ο Κώστας Σκανδαλίδης κατά την περιοδεία του σε Τρίκαλα και Λάρισα. 
«Φαίνεται ότι το πάπλωμα είναι για τα αξιώματα», είπε χαρακτηρι
στικά και επισήμανε ότι οι αντιπαραθέσεις μέσω τηλεπαραθύρων 
«πληγώνουν» τη βάση του ΠΑΣΟΚ. «Το ΠΑΣΟΚ στην κατάσταση που 
βρίσκεται σήμερα δεν μπορεί να κερδίσει τη Ν Α , χρειάζεται αλλαγή 
στην πολπική του». Αναλύοντας τα αίτια της ήττας στις εκλογές απα
ρίθμησε τρία:

-  «Κάναμε το μεγάλο λάθος να μηδενίσουμε το κυβερνητικό έρ
γο του ΠΑΣΟΚ».

-  «Δεν σκύψαμε στα προβλήματα του κόσμου».
-  Ο Γ. Παπανδρέου, ενώ παρέλαβε την ηγεσία του Κινήματος σε 

μια πολύ δύσκολη εποχή και ενώ αντελήφθη ότι χρειάζονταν αλλαγές, 
δεν προχώρησε σε αυτές τα τριάμισι χρόνια που προηγήθηκαν.

____________________________ Ο Α. Λοβέρδος

Στο μεταξύ, ο Ανδρέας Λοβέρδος, εκ μέρους της επι- 
κοινωνιακής ομάδας που στηρίζει τον Βαγγέλη Βε

νιζέλο, συμφώνησε με την πρόταση του κ. Σκαν- 
δαλίδη για τη συνάντηση των τριών υποψηφίων 
προέδρων με τον γραμματέα Νίκο Αθανασάκη, 

«προκειμένου να καταβληθεί κάθε δυνατή προ
σπάθεια να μην υπάρξουν νέες εντάσεις και 
απρέπειες στην πορεία προς την 11η Νοεμβρίου». 
Σχολιάζοντας, εξάλλου, την απάντηση που έδω

σε ο κ. Παπανδρέου σε ερώτηση μελών της Νεο
λαίας ΠΑΣΟΚ στην Αχαΐα, γιατί δεν προχώρησε σε 

εσωτερικό δημοψήφισμα για το άρθρο 16, ότι 
«δεν έγινε αντιληπτό ότι υπήρχε πρό

βλημα...», ο κ. Λοβέρδος τόνι
σε: «Στο ΠΑΣΟΚ πολλοί είχα
με αντιληφθεί την κρίση που 

προκαλούσε η θέση μας 
για το άρθρο 16. Προτεί- 
ναμε πολιτικές και διαδι
καστικές διεξόδους που 
δεν έγιναν δεκτές».

■  Δεν βλέπει
*

ι διάσπαση
Πάντως, ο Κώστας Σημίτης αναφέρθηκε στα εσω

κομματικά του ΠΑΣΟΚ μετά το τέλος ομιλίας του 
προχθές το βράδυ στο London School of Economics για 
τη λειτουργία των κομμάτων. «Είναι πολύ δύσκολο να δια
χωρίσεις τα μέλη από τους φίλους και καθώς ο καθένας 
μπορεί να ψηφίσει, δεν είναι βέβαιο εάν ορισμένοι από 
αυτούς που ψηφίζουν ενδιαφέρονται να εκλεγεί ο καλύ
τερος ή ο χειρότερος υποψήφιος», είπε χαρακτηριστικά. 
Ο τ. πρωθυπουργός είπε ακόμη ότι το ΠΑΣΟΚ βρίσκεται 
«σε πραγματική κρίση», αλλά πρόσθεσε ότι δεν προβλέ
πει διάσπαση. «Το ΠΑΣΟΚ είναι όπως ήταν πάντα. Αυτή τη 
στιγμή βρίσκεται στην αντιπολίτευση, θα αναλάβει πάλι 
την εξουσία, θα ξαναβρεθεί στην αντιπολίτευση, αυτός 
είναι ο κύκλος που ακολουθούν τα δύο μεγάλα κόμμα
τα», εκτίμησε. Ρωτήθηκε ακόμη για την «γκρίζα» περίοδο 
του Χρηματιστηρίου την περίοδο 1999-2000 παραδεχό
μενος ότι επρόκειτο για «δυσάρεστη στιγμή», ότι «δεν έγι
ναν κατάλληλοι χειρισμοί», σημειώνοντας πως δεν είναι 

«καθόλου ικανοποιημένος» από την κατάσταση 
που δημιουργήθηκε, ενώ υπαινίχθηκε ότι και 

τώρα γίνονται κερδοσκοπικά παιχνίδια. Υπο
στήριξε, τέλος, ότι δεν υπάρχουν δυνα
τότητες και προοπτικές για ένα νέο κόμ

μα μεταξύ της Ν.Δ. και του ΠΑΣΟΚ. 
«Οι προσπάθειες στο παρελθόν για ένα 

νέο κόμμα, από τον Κ. Στεφανόπουλο, 
τον Α. Σαμαρά, τον Γ. Αρσένη, τον Δ. 

Τσοβόλα, απέτυχαν. Οι Έλληνες πιστεύ
ουν ότι τα πολλά κόμματα δημι

ουργούν πολπική αστάθεια 
και μόνο η μεγάλη πλει- 

οψηφία των δύο μεγά
λω ν κομμάτω ν εξ α 
σφαλίζει πολιτική στα
θερότητα. Και η στα
θερή διακυβέρνηση 
μετά τη μ ετα π ο λ ί
τευση έχει οδηγήσει 
την Ελλάδα μπρο
στά», σημείωσε.


